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Protokół z LIX sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 
25 kwietnia 2024 r. (czwartek), godz. 16.30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
Porządek sesji: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXVI z dnia 25 stycznia 2024 r.  

oraz protokołu nr LXVII z dnia 29 lutego 2024 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie fundamentów, 

montaż wrót i drzwi wejściowych (część zadania pn. "Remont, rozbudowa, przebudowa wraz 

ze zmianą sposobu użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku w 

miejscowości Golęczewo. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku - zabytku  

w miejscowości Chludowo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego (część zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego oraz sporządzenie projektu budowlanego remontu budynku 

mieszkalnego jednorodzinnego w zakresie stropu i ścian szczytowych - zabytku  

w miejscowości Golęczewo. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont zabytkowego budynku kościoła  

i dzwonnicy parafii rzymskokatolickiej pw. Wszystkich Świętych oraz sporządzenie projektu 

budowlanego remontu kościoła w zakresie sufitu - zabytków w miejscowości Chludowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie dokumentacji projektowej  

z programem prac konserwatorskich pn. "Remont domu misyjnego św. Stanisława Kostki 

Księży Werbistów" - zabytku w miejscowości Chludowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego  

w Chludowie (etap VI) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego 

ogrodzenia parku dworskiego w Chludowie (etap II) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego 

Zajazdu pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap VI) - zabytku  

w miejscowości Golęczewo. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Suchy Las. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania 

publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2430P – ul. Złotnicka  

m. Złotniki. 

15. Informacje: 

• Wójta Gminy, 

• Przewodniczącego Rady Gminy, 

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, 

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego. 
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16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski.  

18. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:03:55 *). 
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LIX sesję Rady Gminy Suchy 
Las VIII kadencji w dniu 25 kwietnia 2024 r. witając Wójta Gminy Suchy Las,  
Panią Wicewójt Gminy Suchy Las, Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, 
pracowników Urzędu Gminy, gości zebranych na sali oraz oglądających sesję online.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy 
Suchy Las jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie udostępnione 
na stronie www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione  
po upływie 14 dni od dziś.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przypomniał, że z uwagi  
na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można 
narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych.  
 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:05:20 *). 
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji  
były prawomocne. W sesji udział wzięło 12 Radnych, 3 Radnych nieobecnych:  
Radna W. Prycińska, Radna I. Koźlicka i Radny M. Bajer.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zadał pytanie,  
czy zebrani mają uwagi do porządku sesji. (Uwag nie było). 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXVI z dnia 25 stycznia 2024 r.  
oraz protokołu nr LXVII z dnia 29 lutego 2024 r. (00:05:41 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zadał pytanie, czy Radni  
mają uwagi do ww. protokołów. (Uwag nie było). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXVI z dnia 25 stycznia 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Radosław Banaszak,  
Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman.  
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Protokół z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXVI, z 25 stycznia 2024 roku został przyjęty. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXVII, z dnia 29 lutego 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Radosław Banaszak,  
Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Protokół z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LXVII, z dnia 29 lutego 2024 roku został przyjęty. 
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Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie fundamentów, 
montaż wrót i drzwi wejściowych (część zadania pn. "Remont, rozbudowa, przebudowa  
wraz ze zmianą sposobu użytkowania obory na budynek mieszkalny jednorodzinny") - zabytku 
w miejscowości Golęczewo (00:08:04*).  

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. Następnie, z powodu braku głosów zamknął dyskusję i zarządził głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na naprawę i zabezpieczenie 
fundamentów, montaż wrót i drzwi wejściowych (część zadania pn. "Remont, rozbudowa, 
przebudowa wraz ze zmianą sposobu użytkowania obory na budynek mieszkalny 
jednorodzinny") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Radosław Banaszak,  
Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/799/24. 
 
Na sesję Rady Gminy przybyła Radna I. Koźlicka. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że w sesji Rady Gminy 
Suchy Las bierze udział 13 Radnych. 
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku - zabytku  
w miejscowości Chludowo (00:10:16 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o zabranie głosu Wójta 
Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że w przedstawionym projekcie uchwały  
widnieje kwota dotacji 25 000,00 zł. Następnie, zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, 
polegającą na zwiększeniu kwoty dotacji na odnowienie tego zabytku do 50 000,00 zł.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja po analizie i dyskusji z właścicielem, 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Radna J. Radzięda zwracając się do Wójta Gminy zapytała, czy w kwota na zabytki zostanie 
zwiększona globalnie i czy w związku z tym Radni nie powinni dokonać zmian w budżecie. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że nie ma potrzeby podejmowania uchwały, 
która zmieniałaby środki przeznaczone na dotację na zabytki. Dodał, że jeśli proponowane  
przez niego autopoprawki zostaną zaakceptowane i uchwały zostaną podjęte, to nadal  
do dyspozycji na realizację tych zadań pozostanie 34 000,00 zł. Gdyby trzymać się pierwotnej 
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propozycji, byłaby to kwota 330 000,00 zł, a po autopoprawkach będzie to kwota  
296 000,00 zł, nie ma zatem potrzeby zwiększania budżetu na te zadania (zostanie 34 tys. zł). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
autopoprawki Wójta Gminy zwiększającej dotację na zadanie z 25 tys. zł na 50 tys. zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak,  
Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński,  
Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że autopoprawka Wójta 
Gminy została przyjęta. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku - zabytku w miejscowości 
Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak,  
Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński,  
Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/800/24. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego (część zadania pn. "Remont i przebudowa budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo (00:15:17 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja dyskusji z właścicielem, zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusje, a w związku  
z brakiem głosów, zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyznania 
dotacji na remont budynku mieszkalnego jednorodzinnego (część zadania pn. "Remont  
i przebudowa budynku mieszkalnego jednorodzinnego") - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak,  
Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński,  
Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
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Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/801/24. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę budynku 
mieszkalnego jednorodzinnego oraz sporządzenie projektu budowlanego remontu budynku 
mieszkalnego jednorodzinnego w zakresie stropu i ścian szczytowych - zabytku  
w miejscowości Golęczewo (00:16:46 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o zabranie głosu Wójta 
Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, polegającą  
na zwiększeniu kwoty dotacji na ww. zadanie o 15 tys. zł, do kwoty 40 000,00 zł.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że Komisja po dyskusji z właścicielem oraz ze względu  
na specyfikę problemów konstrukcyjnych obiektu zdecydowała, że zaopiniuje projekt uchwały 
po autopoprawce Wójta Gminy pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
autopoprawki Wójta Gminy zwiększającej dotację na zadanie z 25 tys. zł na 40 tys. zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak,  
Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński,  
Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że autopoprawka Wójta 
Gminy została przyjęta. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont i przebudowę budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego oraz sporządzenie projektu budowlanego remontu budynku mieszkalnego 
jednorodzinnego w zakresie stropu i ścian szczytowych - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak,  
Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński,  
Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/802/24. 
 
 

 
Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont zabytkowego budynku kościoła  

i dzwonnicy parafii rzymskokatolickiej pw. Wszystkich Świętych oraz sporządzenie projektu 
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budowlanego remontu kościoła w zakresie sufitu - zabytków w miejscowości Chludowo. 
(00:19:27 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o zabranie głosu Wójta 
Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały,  
polegającą na zmniejszeniu kwoty dotacji na ww. zadanie o 20 tys. zł, z kwoty 60 000,00 zł,  
do kwoty 40 000,00 zł.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że po długiej rozmowie z proboszczem parafii  
oraz uzyskaniu informacji, że zdołał pozyskać środki z powiatu w kwocie 30 000,00 zł 
oraz że nie będzie w stanie zagospodarować dotacji ze strony gminy w pełnej kwocie, Komisja 
podjęła decyzję, że zaopiniuje projekt uchwały po autopoprawce Wójta Gminy pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
autopoprawki Wójta Gminy zmniejszającej dotację na zadanie z 60 tys. zł na 40 tys. zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 1: Zbigniew Hącia.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że autopoprawka Wójta 
Gminy została przyjęta. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont zabytkowego budynku kościoła  
i dzwonnicy parafii rzymskokatolickiej pw. Wszystkich Świętych oraz sporządzenie projektu 
budowlanego remontu kościoła w zakresie sufitu - zabytków w miejscowości Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 11: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Radosław Banaszak,  
Jarosław Dudkiewicz, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 2: Joanna Radzięda, Zbigniew Hącia. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/803/24. 

 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na wykonanie dokumentacji projektowej  

z programem prac konserwatorskich pn. "Remont domu misyjnego św. Stanisława Kostki 
Księży Werbistów" - zabytku w miejscowości Chludowo. (00:22:31 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie projektu 
uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz przekazał, że po wizji lokalnej, Komisja opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w związku  
z brakiem głosów zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  
w sprawie przyznania dotacji na wykonanie dokumentacji projektowej z programem prac 
konserwatorskich pn. "Remont domu misyjnego św. Stanisława Kostki Księży Werbistów" - 
zabytku w miejscowości Chludowo. 
 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Radosław Banaszak,  
Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 1: Joanna Radzięda. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/804/24. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego  
w Chludowie (etap VI) - zabytku w miejscowości Chludowo. (00:24:03 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie projektu 
uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz przekazał, że projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w związku  
z brakiem głosów zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  
w sprawie przyznania dotacji na rewaloryzację parku dworskiego w Chludowie (etap VI) - zabytku 
w miejscowości Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Radosław Banaszak,  
Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Joanna Radzięda. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/805/24. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego 
ogrodzenia parku dworskiego w Chludowie (etap II) - zabytku w miejscowości Chludowo 
(00:25:29 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o zabranie głosu Wójta 
Gminy Suchy Las Grzegorza Wojterę.  
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały,  
polegającą na zmniejszeniu kwoty dotacji na ww. zadanie o 54 tys. zł, z kwoty 100 000,00 zł,  
do kwoty 46 000,00 zł.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz poinformował, że w tym przypadku komisja miała nieco więcej problemów 
z podjęciem decyzji. Podkreślił, że w części odrestaurowanej obiekt wygląda wyjątkowo pięknie, 
że warto w niego inwestować oraz że środki są bardzo dobrze wydatkowane (potwierdza to 
jakość wykonanych prac). Następnie dodał, że wnioskodawca uzyskał środki (dotacje) z powiatu 
w kwocie 70 000,00 zł, a w związku z tym nie jest w stanie zagospodarować dotacji z gminy w 
pełnej kwocie (100 tys. zł). Komisja, biorąc pod uwagę 
brak możliwości technicznych i organizacyjnych beneficjenta oraz fakt, że sam zaproponował 
zmniejszenie dotacji z gminy podjęła decyzję, że zaopiniuje projekt uchwały po autopoprawce 
Wójta Gminy pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję. 
Radna A. Ankiewicz zapytała czy dotacja została pomniejszona na wniosek pełnomocnika  
beneficjenta, ponieważ kwota 46 000,00 zł, przyznana przez gminę jest wkładem własnym 
(punktem wyjściowym) do pozyskania środków z powiatu.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zauważył, że to środki z powiatu  
są wkładem własnym, dla środków gminy. (dotacji ze strony gminy). 
Radna A. Ankiewicz skonkludowała, że inwestor nie wyda ani złotówki z własnej kieszeni.  
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
autopoprawki Wójta Gminy zmniejszającej dotację na zadanie z kwoty 100 tys. zł do 46 tys. zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 12: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 1: Zbigniew Hącia.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że autopoprawka Wójta 
Gminy została przyjęta. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie 
podjęcia uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont fragmentu zabytkowego ogrodzenia 
parku dworskiego w Chludowie (etap II) - zabytku w miejscowości Chludowo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 11: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Radosław Banaszak,  
Jarosław Dudkiewicz, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 2: Joanna Radzięda, Zbigniew Hącia. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/806/24. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego 
Zajazdu pod Złotą Gwiazdą w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap VI) - zabytku  
w miejscowości Golęczewo (00:29:53 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
oświadczenia Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz przekazał, że komisja w tym obiekcie była nie pierwszy raz i wyraził opinię, 
że serce się raduje, jak widać, jak dobrze środki są tam inwestowane i wykorzystywane przez 
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właścicieli. Następnie poinformował, że komisja całkowicie poparła ten wniosek, opiniując go 
jednomyślnie pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w związku  
z brakiem głosów zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  
w sprawie przyznania dotacji na remont kapitalny budynku dawnego Zajazdu pod Złotą Gwiazdą 
w Golęczewie oraz przyległej sali tanecznej (etap VI) - zabytku w miejscowości Golęczewo. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak,  
Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński,  
Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/807/24. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak powiadomił zebranych, że w sumie 
wniosków o dotację było złożonych 10. Oświadczył, że ten dziesiąty wniosek złożony  
przez inwestora z Biedruska, nie został rozpatrzony (nie przez Radnego Banaszaka,  
ani przez Radnego Łączkowskiego, co mogłoby się pojawić w gazecie TTW w dodatku 
sucholeskim, gdzie pojawia się wiele kłamstw i pomówień pod adresem ww. Radnych).  
Wniosek powyższy został odrzucony ze względu na to, że został złożony po czasie,  
a ponadto zawierał błędy formalne i komisja gminna ten wniosek odrzuciła. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gminy Suchy Las (00: 32:31 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
oświadczenia Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz przypomniał, że komisja zajmowała się tym tematem już w lutym.  
Wtedy projekt uchwały nie został ostatecznie przegłosowany z powodu zapisu dopuszczającego 
nieopróżnianie zbiorników bezodpływowych w wymaganym terminie - co trzy miesiące. 
Przekazał, że w normalnym trybie, powinno być to czynione co trzy miesiące.  
W projekcie poprzednim, zapis mówił, że czas gromadzenia rachunków i dokumentowania 
zużycia wody dotyczył ostatnich trzech miesięcy, a gdyby ilość pobranej wody była mniejsza  
niż pojemność zbiornika bezodpływowego, nie było konieczności jego opróżniania. Propozycja 
komisji i większości Radnych była wówczas taka, aby opróżnienia zbiorników miały miejsce 
przynajmniej raz na pół roku, żeby uniknąć sytuacji zalegania nawet małych ilości nieczystości 
płynnych. W aktualnej propozycji uchwały, którą ostatecznie komisja poparła, jest propozycja, 
aby właściciel nieruchomości udokumentował, że zużycie wody w ciągu ostatnich 12 miesięcy 
jest u niego mniejsze, niż pojemność posiadanego zbiornika bezodpływowego. Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w związku  
z brakiem głosów zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
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Za – 12: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Maciej Jankowiak, Krzysztof Łączkowski,  
Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 1: Zbigniew Hącia.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/808/24. 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania 
publicznego w zakresie zarządzania publiczną, drogą powiatową nr 2430P – ul. Złotnicka  
w miejscowości Złotniki (00: 35:46 *). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o opinię w sprawie 
oświadczenia Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych Radnego J. Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz przekazał, że projekt tej uchwały nie wzbudził większych kontrowersji. 
Przypomniał, że sprawa dotyczy planowanych działań, związanych z przebudową skrzyżowania 
ulic Złotnickiej i Obornickiej i wykonania odcinka inwestycji w kierunku ulicy powszechnie 
nazywanej Czołgową. Projekt uchwały został jednogłośnie poparty przez wszystkich 
zgromadzonych Radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję, a w związku  
z brakiem głosów zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  
w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia zadania publicznego w zakresie 
zarządzania publiczną, drogą powiatową nr 2430P – ul. Złotnicka w miejscowości Złotniki. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Anna Ankiewicz, Iwona Koźlicka, Joanna Pągowska, Joanna Radzięda,  
Radosław Banaszak, Jarosław Dudkiewicz, Zbigniew Hącia, Maciej Jankowiak,  
Krzysztof Łączkowski, Michał Przybylski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński,  
Tomasz Sztolcman. 
Przeciw – 0.  
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr LXIX/809/24. 
 

Ad. 15. Informacje. (00:37:20 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy: 
 

• poinformowała, że gmina wyłoniła wykonawcę, projektanta przebudowy ulicy Szkolnej  
wraz z układem komunikacyjnym do ulicy Obornickiej (odcinek od ulicy Sucholeskiej, 
Poziomkowej i Szafirowej). Wybrano firmę KFG, za kwotę 209 tys. zł. Odbyły się już pierwsze 
spotkania z firmą, 

• rewitalizacja bramy w zespole pałacowo-folwarcznym w Biedrusku, dofinansowana  
przez Polski Ład w kwocie 147 tys. zł. Wybrana została oferta firmy Plan B - Fabian Soroka  
na kwotę nieco ponad 147 500,00 zł, z gwarancją na 72 miesiące. Gmina oczekuje  
na ostateczną promesę z Polskiego Ładu i wtedy będzie możliwe zawarcie umowy  
z wykonawcą, 

• otwarte zostały oferty na zadanie związane z oznakowaniem poziomym ulic, parkingów  
i placów gminnych (publicznych). Aktualnie trwa badanie ofert i ich ocena. Oferty złożyły cztery 
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firmy. Najniższa proponowana kwota to 176 136,00 zł, a najwyższa 228 042,00 zł. Gmina 
oczekuje na pozytywne rozstrzygnięcie przetargu, ponieważ zaakceptowane  
są ostatecznie stałe organizacje ruchu m.in. w Golęczewie, 

• informacja (z dzisiaj) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Gmina  
jako wnioskodawca (kilka projektów), została wpisana na listę rekomendowanych projektów 
do dofinansowania na dwa zadania: „Podnoszenie świadomości ekologicznej mieszkańców 
Gminy Suchy Las, poprzez opracowanie i wydruk książeczek edukacyjnych o kompostowaniu  
i bioróżnorodności” z dofinansowaniem 15 660,00 zł i wkładem własnym 1 740,00 zł.  
oraz „Wsparcie terenowej infrastruktury edukacyjno-dydaktycznej na terenie Gminy Suchy 
Las” (tablice informacyjne), wartość projektu 21 320,00 zł., a dofinansowani 19 188,00 zł. 
(wkład własny - nieco ponad 2 tys. zł., 

• gmina dokonała pierwszych przeglądów odbiorowych na ulicy Śnieżnej i Jagodowej w Suchym 
Lesie oraz na osiedlu Jesionowym w Biedrusku. W przypadku wszystkich trzech inwestycji, 
zostały zgłoszone uwagi i usterki do poprawek, do wykonania przez generalnego wykonawcę. 
Wykonawca zapowiada, że ulicę Śnieżną i Jagodową poprawi do końca tygodnia, a po 
zgłoszeniu, gmina przeprowadzi odbiór końcowy. Na osiedlu Jesionowym odbyła się również 
wizja lokalna i trwają uzgodnienia z mieszkańcami, w zakresie zagospodarowania obszarów 
zielonych, 

• na ulicach Sienkiewicza, Reja i Prusa układane są w tej chwili płyty drogowe w dwóch rzędach, 
zgodnie z wcześniejszymi zwiększeniem budżetu na to zadanie, 

• na teren zielony w Chludowie jest złożona koncepcja skablowania linii napowietrznej  
oraz złożony wniosek do firmy Enea, o wydanie warunków na takie skablowanie, 

• podobnie ma się sytuacja z likwidacją linii napowietrznej i słupów w ulicy Słonecznej  
w Złotkowie. Koncepcja została opracowana, a wniosek o wydanie warunków przez firmę Enea 
wysłany, 

•  w trakcie realizacji jest skate-park. Ostatnie spotkanie z wykonawcą i inspektorem nadzoru nie 
ujawniło, ani nie prognozuje żadnych zakłóceń w realizacji tej inwestycji pod względem 
merytorycznym, finansowym i terminowym, 

• wykonano odwodnienie placu zabaw, na terenie aktywnej edukacji, 

• wykonano nasadzenia lip w Alei Śródpolnej w Złotnikach. Są to pierwsze, ale na pewno  
nie ostatnie nasadzenia, 

• gmina Suchy Las została wytypowana w programie partnerskim do stworzenia koalicji  
w Polsko-Amerykańskiej Fundacji Wolności, mającej na celu działania partnerskie  
z możliwością dofinansowań. Dzięki współpracy i działaniom różnych organizacji, które 
korzystają ze wsparcia tej fundacji, to jest: LGD Działaj Lokalnie, Zielony Lider i Prywatna Szkoła 
Podstawowa nr 1 w Biedrusku oraz Fundacja Nowy Model dla Uniwersytetu Trzeciego Wieku, 

• w marcu odbyło się spotkanie przedstawicieli gmin należących do LGD, podsumowano 
perspektywy finansowe 2014-2020 oraz omówiono budżet i harmonogramu naboru wniosków 
na lata 2024-2025, 

• dwa pomniki przyrody zostały objęte szczególną troską i działaniami przez Referat Ochrony 
Środowiska. Morwa Biała w Zielątkowie wykonano prace związane z utrzymaniem stabilności 
i planowane są niebawem prace związane z usunięciem jemioły. Podobne zabiegi wykonano w 
Biedrusku przy pomniku przyrody Dąb Czerwony 

 
 

► Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącego Rady Gminy. 

• Zaczął od skargi, która wpłynęła w dniu dzisiejszym, złożonej przez Jeronimo Martins  
Polska S.A. Skarga do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu, a trafiła na nasze 
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ręce tylko dlatego, że ta skarga jest składana za pośrednictwem Rady Gminy Suchy Las. Skarga 
dotyczy uchwały Rady Gminy Suchy Las nr XLIX/571/18 z dnia 18 października 2018 r. wraz z 
późniejszymi zmianami, w sprawie zasad i warunków sytuowania obiektów małej architektury, 
tablic reklamowych, urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabarytów, standardów 
jakościowych oraz rodzajów materiałów budowlanych, z jakich mogą  
być wykonane. Skarga zostanie przesłana do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  
w Poznaniu,  

• kolejny dokument, który wpłynął dotyczył tematu, którym zajmowała się Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji. Pismo z Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego Rzeczypospolitej 
Polskiej, organizacji pożytku publicznego. W piśmie pogratulowano Radnym wyboru do Rady 
Gminy i poproszono, aby zwrócić uwagę na jedno z zadań własnych gminy, jakim jest 
zapewnienie bezpieczeństwa na obszarach wodnych. Przepisy ustawy  
o bezpieczeństwie osób przebywających na obszarach wodnych, które weszły w życie  
1 stycznia 2012 roku, nakładają na włodarzy miast i gmin szereg obowiązków.  
Przede wszystkim winni dokonać we współpracy z Policją oraz podmiotem ratownictwa 
wodnego działającym na terenie danego miasta czy gminy, analizy zagrożeń na wszystkich 
wodach znajdujących się na ich terenie, niezależnie od prawa własności, czy też sposobu 
administrowania. Z dokonanej analizy wypływają wnioski co do innych działań,  
w tym nakazanych ustawą, takich jak objęcie nadzorem we współpracy z policją i podmiotami 
ratownictwa wodnego miejsc niebezpiecznych oraz zapewnienia warunków  
do organizowania pomocy oraz ratowania osób, które uległy wypadkowi lub są narażone  
na niebezpieczeństwo utraty życia lub zdrowia. Jako podmiot ratownictwa wodnego, decyzją 
wojewody, ujawniamy zagrożenia w zakresie bezpieczeństwa osób przybywających  
na obszarach wodnych i przekazujemy informacje o tych zagrożeniach właściwej Radzie Gminy. 
Takim zagrożeniem jest również ewentualna bezczynność w zakresie sporządzenia analizy 
zagrożeń wymienionej powyżej. Wykonując nadzór nad realizacją powyższych przedsięwzięć, 
możecie Państwo liczyć na współpracę jednostki Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego Rzeczypospolitej Polskiej, działającego na waszym obszarze. Zapewniamy 
wsparcie merytoryczne i rzeczowe, współudział w pozyskiwaniu dotacji na rzecz rozwijania 
ratownictwa wodnego, przy koncentracji na rozwiązywaniu problemów lokalnych, korzystając 
w razie potrzeby z systemowych rozwiązań na wyższym szczeblu. Zapraszamy  
do kontaktów telefonicznych lub za pośrednictwem poczty elektronicznej. Pismo podpisane 
przez prezesa WOPR. 

• kolejny dokument, który wpłynął do Biura Rady, ale o tym na pewno będzie jeszcze mówiła 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, a jest to wystąpienie pokontrolne. Dokument jest już  
na stronie BIP gminy. Omówi go Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, w ramach wystąpień 
dotyczących komisji stałych, 

• kolejne pismo do Biura Rady Gminy. Stosownie do art. 87 z dnia 23 lipca 2003 roku  
o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, przekazuję sprawozdanie z realizacji programu 
opieki nad zabytkami Gminy Suchy Las na lata 2022-2025, za okres 2022-2023, celem 
przedstawienia Radzie Gminy Suchy Las. Dostaliście to Państwo Radni pocztą elektroniczną. 
Można z tym dokumentem się zapoznać. Jest to szeroko opisane. Jest też dużo zdjęć, dużo 
dokumentacji fotograficznej, 

• następny dokument adresowany do Wójta Gminy Suchy Las Grzegorza Wojtery, 
od Komisarza Wyborczego w Poznaniu 1. Uprzejmie informuję, że zgodnie z art. 20 ust. 2,  
art. 29 a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, zwołuję pierwszą 
sesję nowo wybranej Rady Gminy Suchy Las, w celu złożenia ślubowania przez radnych  
oraz wójta lub burmistrza wybranych w wyborach samorządowych, przeprowadzonych  
w dniu 7 kwietnia 2024 roku. Jednocześnie proszę o zawiadomienie nowo wybranych radnych 
oraz wójta o terminie, miejscu i porządku obrad pierwszej sesji. W załączeniu postanowienie 
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Komisarza Wyborczego w Poznaniu numer 1, z dnia 18 kwietnia 2024 roku, Załącznikiem jest 
postanowienie i porządek obrad pierwszej Sesji Rady Gminy Suchy Las.  
Z dokumentem można zapoznać się w Biurze Rady Gminy. Realizacja postanowień została 
przewidziana w dniu 7 maja o godzinie 16.30, 

• kolejne pismo, wpłynęło z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Zawiadamiam,  
że Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia, 
w nawiązaniu do przedłożonego pisma, zmieniło termin do usunięcia nieprawidłowości  
w uchwale numer LXVII/781/24 Rady Gminy Suchy Las, na dzień 25 kwietnia 2024 roku. 
Jednocześnie informuję, że kolegium izby rozpatrzy przedmiotową sprawę na posiedzeniu  
w dniu 15 maja o godzinie 10.00, w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, 
ulica Zielona 8, 

• następne pismo, również z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Pismo dotyczy  
tego pisma, które przed chwilą było odczytane i Regionalna Izba Obrachunkowa wskazuje 
w nim, że uchwała numer XLVII/781/24 z 29 lutego 2024 roku, w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Gminy Suchy Las na rok 2024, została podjęta z naruszeniem przepisów prawa 
wskazanych w uzasadnieniu i wyznaczyła Radzie Gminy termin do usunięcia nieprawidłowości, 
wskazanej w uzasadnieniu do 23 kwietnia i zawiadamia, że sprawa rozpoczęta zostanie 24 
kwietnia o godzinie 10.00. Pismo z szeroko rozbudowanym uzasadnieniem, do wglądu w Biurze 
Rady Gminy. Bardzo prosiłbym również Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego o zapoznanie się z tym pismem, 

• kolejne pismo, również z Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
z 10 kwietnia. Dotyczy tym razem uchwały numer LXVIII/794/24 Rady Gminy Suchy Las  
z dnia 21 marca 2024 roku, w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024,  
która to uchwała została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych  
w uzasadnieniu. Jednakże uznaje się, że naruszenie ma charakter nieistotny. Również opisane 
szeroko w uzasadnieniu, czego dotyczy naruszenie. W ocenie kolegium, wymienione wyżej 
naruszenia przepisów prawa, mają charakter nieistotny. Wskazane nieprawidłowości powinny 
zostać wyeliminowane przy kolejnej zmianie uchwały, 

• następny dokument od Wojewody Wielkopolskiego, do wiadomości Rady Gminy Suchy Las. 
Wojewoda Wielkopolski zawiadamia Radę Gminy Suchy Las, że przekazał właściwemu 
ministrowi wniosek Rady Gminy Suchy Las z 29 lutego 2024 roku, w sprawie zniesienia 
urzędowej nazwy miejscowości Marianowo Osada Leśna. Wniosek opiniowany  
jest pozytywnie, jest uzasadnienie do tego i podstawa prawna. W podpisie Wojewoda 
Wielkopolski, 

• ostatni dokument, który wpłynął do Biura Rady z Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie. 
OPS przekazuje w załączeniu sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Suchym Lesie za rok 2023 oraz sprawozdania z realizacji gminnej strategii rozwiązywania 
problemów społecznych na lata 2017-2025 za rok 2023. Z dokumentem można zapoznać się w 
Biurze Rady Gminy, szczególnie bym prosił Komisję Oświaty, o zapoznanie się  
z tym dokumentem. 

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że spotkanie  
nie odbyło się. 
Radny K. Łączkowski przekazał, że Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury, 
Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich, nie obradowała w ostatnim okresie. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Joanna 
Pągowska przekazała, że nie było żadnej uchwały, która dotyczyła zmiany budżetu,  
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czy też WPF-u, bądź miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i w związku z tym, 
Komisja nie obradowała. Następnie podziękowała wszystkim Radnym, którzy przybywali  
na Komisję Budżetową oraz członkom Komisji za ciężką pracę. Oznajmiła, że, to był zaszczyt 
i przyjemność pracować w gronie członków Komisji Budżetowej przez minione 5,5 roku.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda,  
poinformowała, że Komisja nie obradowała w minionym okresie. Następnie podziękowała 
członkom Komisji Oświaty za pracę w tej kadencji, Pani Dorocie za wsparcie, którego udzielała 
Radnym oraz urzędnikom, którzy przybywali na posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny J. Dudkiewicz przekazał, że Komisja, której przewodniczy miała dość dużo pracy 
na ostatniej prostej tej kadencji. Członkowie Komisji spotkali się dwukrotnie. Pierwsze 
posiedzenie (stacjonarne) miało charakter wyjaśnień, związanych z tzw. rowem północnym  
i problemem zalewu w Biedrusku. Podczas drugiego posiedzenia Komisji (wyjazdowego), 
jej członkowie odwiedzili cztery obiekty w Golęczewie, które otrzymały dotacje i pięć obiektów 
na terenie Chludowa. Następnie podziękował swoim poprzednikom na stanowisku 
Przewodniczącego Komisji, czyli Radnemu Marianowi Bajerowi i Radnemu Robertowi 
Rozwadowskiemu oraz wszystkim urzędnikom, którzy byli wzywani na spotkania Komisji 
podczas tej kadencji Rady Gminy. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował,  
że Komisja, której przewodniczy nie obradowała od ostatniej sesji. Następnie podziękował 
uczestnikom Komisji za pracę w Komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka przekazała, że Komisja Rewizyjna 
obradowała 22 kwietnia. Zebrała się po to, żeby zakończyć formalnie kontrolę w spółce 
gminnej LARG, przewidzianą zgodnie z planem na pierwszy kwartał tego roku.  
Posiedzenie Komisji zakończyło się podpisaniem wystąpienia pokontrolnego. Następnie 
przekazała, że według procedur, trwa 7-dniowy okres, w którym spółka może ewentualnie 
ustosunkować się do wystąpienia pokontrolnego. Poinformowała, że członkowie Komisji są 
zadowoleni z tego, że udało się zamknąć tę kontrolę od strony formalnej, gdyż wystąpienie 
pokontrolne formalnie zamyka każdą kontrolę. Następnie podziękowała członkom Komisji oraz 
poprzedniemu Przewodniczącemu Komisji Radnemu Tomaszowi Sztolcmanowi. Powiedziała, 
że to był zaszczyt pracować z osobami, które rzetelną, kompetentną 
i merytoryczną postawą, wspierały działanie Komisji.  
 

► Informacje Radnego Powiatowego 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Poznaniu Radny Jerzy Świerkowski poinformował,  
że Rada Powiatu oficjalnie zakończyła swoją działalność podczas sesji, która odbyła się tydzień 
temu. Przekazał, że w kolejnej kadencji nie będzie Radnym Powiatowym.  
Następnie podziękował, za możliwość spotykania się z Radą Gminy oraz dzielenia się z nią 
wiadomościami z powiatu. Życząc Radnym wszystkiego najlepszego obiecał, że będzie bywał 
na sesjach Rady Gminy jako jej mieszkaniec. 
 

Ad. 16. Interpelacje i zapytania Radnych. (01:02:52 *). 
Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak, poinformował, że interpelacji  
i zapytań Radnych nie było, ale wpłynęła odpowiedź na interpelację złożoną przez Radną 
Joannę Pągowską i Radnego Michała Przybylskiego, która jest dostępna na stronie BIP gminy. 

Ad. 17. Wolne głosy i wnioski (01:03:18 *). 
 

Radny Z. Hącia zwracając się do Radnych, podziękował za 5 lat współpracy. Podziękował 
również urzędnikom, Pani Dorocie Majchrzak, Pani Wicewójt i Wójtowi Gminy. Zaznaczył,  
że szczególne podziękowania składa właśnie Wójtowi Gminy, z którym współpracował 
prawie 30 lat, najpierw w Zarządzie Gminy, a później w Radzie Gminy. Wyraził nadzieję,  
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że mimo tego, że nie będzie radnym w następnej kadencji, to chciałby utrzymywać kontakty  
z gminą, utrzymywać kontakty z Wójtem, z Radnymi, dbając o to, żeby Chludowo nie zostało 
zapomniane. Pogratulował Radnym, którzy zostali ponownie wybrani życząc im, żeby dalej 
owocnie pracowali dla gminy. Następnie powiedział, że gmina się bardzo mocno zmieniła w 
ciągu tych 30 lat, że dawniej budżet gminy wynosił o koło 30 ml zł, dzisiaj wynosi  
około 200 mln zł. Wyraził opinię, że gmina rozbudowała się i zmieniła na naszych oczach. 
Zwrócił uwagę na fakt, że Gmina Suchy Las jest jedną z najbogatszych gmin w Wielkopolsce, 
dodając, że chciałby, aby Radni w przyszłości pamiętali, że gmina to nie tylko Suchy Las,  
ale także inne miejscowości na terenie gminy.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił o zabranie głosu Wójta 
Gminy Grzegorza Wojterę. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera powiedział, że nadszedł czas przełomów, a czas przełomów 
to czas pożegnań i podziękowań. Przekazał, że Sołtys Wsi Chludowo Pani Halina Gramsch i 
Sołtys Wsi Zielątkowo Pani Wiesława Rodowska, nie będą kontynuowały swojej pięknej misji. 
Podziękował w imieniu wszystkich obu Paniom za te wspólne lata. Wyraził opinię, że funkcja 
sołtysa jest bardzo ważną funkcją oraz że mieszkańcy i obie Panie wielokrotnie odczuli, jak 
ważna jest to funkcja dla nich, dla gminy, dla urzędników,  
dla Radnych, dla wszystkich. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił Sołtysa Wsi Chludowo 
Panią Halinę Gramsch i Sołtysa Wsi Zielątkowo Panią Wiesławę Rodowską o zajęcie 
honorowego miejsca. Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wręczył Paniom, 
które sprawowały te funkcje, pamiątkowe listy i kwiaty, dziękując raz jeszcze za wspaniałą 
współpracę oraz pracę na rzecz mieszkańców Zielątkowa i Chludowa. 
 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz. Wojtera oraz Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las  
Radny Radosław. Banaszak wręczyli Radnym drobne upominki z okazji zakończenia  
VIII kadencji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak oraz Wiceprzewodniczący Rady 
Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wręczyli kwiaty Pani Dorocie Majchrzak, dziękując za 
prowadzenie Biura Rady Gminy. 
 

Ad. 18. Zamknięcie sesji (01:21:30 *)  
 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak podziękował zgromadzonym  
i widzom za udział w sesji i zamknął LIX sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji.  
 
 

sporządził:  Przewodniczący Rady  
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Radosław Banaszak  
 
 
 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


